
Sælfangst	  er	  bestemt	  problematisk	  

Af	  Peter	  Mollerup	  
Formand	  for	  Dyrenes	  Venner	  
	  
Direktøren	  for	  Verdensnaturfonden	  Gitte	  Seeberg	  forsvarer	  grønlændernes	  sæljagt	  i	  kronikken	  den	  17/12.	  
Det	  hun	  skriver	  er	  rigtigt,	  men	  hun	  undlader	  at	  fortælle	  hele	  sandheden	  -‐	  nemlig	  hvordan	  sælerne	  dør	  
under	  jagten.	  Mange	  bliver	  skudt	  præcist,	  og	  det	  er	  godt.	  En	  del	  bliver	  anskudt	  og	  flygter,	  og	  det	  er	  ikke	  
godt.	  Men	  det	  værste	  er,	  at	  en	  rigtig	  stor	  del	  af	  den	  årlige	  fangst	  på	  150.000	  sæler	  fanges	  i	  net	  under	  
vandet	  og	  dør	  langsomt	  ved	  drukning.	  

Netop	  for	  sæler,	  som	  er	  havpattedyr	  udstyret	  med	  en	  fysiologisk	  evne	  til	  meget	  lange	  ophold	  under	  vandet,	  
volder	  druknedøden	  store	  lidelser.	  	  

Hvis	  grønlænderne	  selv	  skulle	  gøre	  en	  indsats	  for	  at	  få	  eksporten	  af	  deres	  sælskind	  til	  at	  stige,	  så	  skulle	  de	  
offentligt	  tage	  afstand	  fra	  den	  bestialske	  nedslagtning	  af	  babysæler	  i	  New	  Foundland,	  i	  stedet	  for	  at	  
solidarisere	  med	  deres	  canadiske	  inuit-‐brødre.	  
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